
Protokół nr 39

Z posiedzen ia Komisji Rewizyjnej

Rady Gminy Krzemieniewo

w dniu 06 listopada 2017

Dnia 06 listopada 2017 o godzinie 9,00 rozpoczęło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej.
Przewodnicząry powitał zebranych i zaproponował następujący porządek obrad

1) Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia.

2) Kontrola realizacji zadań inwestycyjnych

3) lnformacja o dokonanych przez Wójta zmianach w budżecie gminy w okresie od
ostatniego posiedzenia .

4) Wolne głosy i wnioski.

Lista obecności na posiedzeniu stanowi załącznik nr 1do niniejszego protokołu.

Ad. Pkt.l

Wszyscy radni zapoznali się z protokołem z poprzedniego posiedzenia.

Przystąpiono do głosowania. Protokół przyjęto jednogłośnie.

Ad. Pkt,2

Przewodniczący Komisji podziękował za materiaty, które Wszyscy członkowie Komisji
otrzymali przed posiedzeniem w formie elektronicznej . Udzielił głosu Zastępcy Wójta
prosząc o przedstawienie informacji o zaawansowaniu zadań inwestycyjnych prowadzonych
w roku 2017 ze szczególnym uwzględnieniem budowy oczyszczalni ścieków i kanałizacji
5anitarnej na terenłe gminy.

Zastępca Wójta poinformował, że na koniec każdego miesiąca odbywają się spotkania
zespołu nadzorującego inwestycje kanalizacyjne z wykonawcami robót, Na spotkania
kaźdorazowo przybywają kierownicy robót poszczególnych odcinków oraz właściciele firm ,

którzy realizują zadania.

Budowa oczyszczalni ścieków w Luboni przebiega zgodnie z harmonogramem i na budowie
tego obiektu póki co nie ma zagrożenia, które mogłoby wskazywać na to, że termin
określony w umowie nie zostanie dochowany. Podobnie przedstawia się sytuacja na odcinku
budowy sieci kanalizacji sanitarnej we wsiach Lubonia, Kociugi Drobnin. Wykonawca
zamierza wykonać 98 o/o robót w roku 2017. Prace są na tyle zaawansowane ,że jest to
możliwe.

Budowa sieci kanalizacji sanitarnej We Wsiach Garzyn i Górzno jest zaawansowana na tyle , że

nie powinny nastąpić żadne niebezpieczeństwa w zachowaniu terminu zakończenia zadania.



Wykonawca zamierza zakończyć budowę sieci w miejscowości Górzno w roku 2018.

Naigorzej przedstawia się sytuacja na budowie sieci kanalizacji sanitarnej w Krzemieniewie.
Wykonawcą tego zadania jest firma z Poznania. Widoczne jest dość duże opóźnienie
wykonywania robót. PrzedstaWiciel firmy tłumaczy to brakiem podWykonaWcóW. Niemniej
jednak na ostatnim spotkaniu zespołu nadzorującego prezes firmy, która realizuje to zadania
obiecał, że zrobią wszystko aby dochować terminu zakończenia robót.

Przewodniczący Komisji pytał

Czy w związku z taką sytuacją na budowie sieci kanalizacyjnej w Krzemieniewie gmina może
podjąćjakieś działania wyprzedzające, które zapobiegną sytuacji związanej z opóźnieniem
robót.?

Zastępca Wójta wyjaśnił, że gmina ma podpisaną z wykonawcą umowę w której określono
termin zakończenia zadania na dzień 30 maja 2018. Do upływu tego terminu gmina nie może
podjąć źadnych działań w tym zakresie.

HP. czy ewentualny brak sieci kanalizaryjnej w Krzemieniewie zablokuje możliwość zrzutu
ścieków do oczyszczalni w Luboni?

Zastępca wyjaśnił, że prace w Krzemieniewie przebiegają w bardzo wolnym tempie,
niemniej jednak w pierwszej kolejności powstają odcinki łącznikowe, które umoźliwią
dopływ ścieków do oczyszczalni. Sprawa ta jest bardzo waźna bo wiąźe się z terminowym
rozruchem oczyszczalni. Problem polega głownie na tym, źe przy braku pełniej sieci
kanalizacyjnej mieszkańcy Krzemieniewa nie mieli by wówczas możliwości odprowadzania
ścieków a to z kolei może spowodować, że ilość ścieków dostarczona do oczyszczalni będzie
za mała do prawidłowego wykonania rozruchu oczyszczalni. Planuje się, że pierwsze ścieki
zostaną zrzucone do oczyszczalni w Luboni na przełomie lutego- marca 2018.

MG. Pytał jak zakończyła się sprawa z firmą, która projektowała oczyszczalnię isieć
kanalizacyjną . Czy spór o kary, które gmina potrąciła wykonawcy za opóźnienie terminu
wykonania projektu został zakończony.

Zastępca Wójta wyjaśnił, że firma która projektowała złożyła pozew w Sądzie w Poznaniu.
Jest wyznaczony termin rozprawy, która odbędzie się w dniu 19 styczniu 2018.

HP. Pytała wjaki sposób zostaną odtworzone drogi , które zostały zniszczone przy budowie
sieci kanalizacyjnej w poszczególnych wsiach ?

Zastępca Wójta wyjaśnił, że odtworzenie nastąpi na całej szerokości wykopu + 0,5m po

każdej stronie po wcześniejszym frezowaniu tych odcinków.

Zastępca Wójta poinformował radnych, że uzgodniono Wizytację obiektu oczyszczalni
ścieków w Luboni w dniu dzisiejszym. Jeśli radni są chętni zobaczyć powstający obiekt to
zaprasza do Luboni gdzie na Komisję oczekuje kierownik robót.



Poinformował również o tym , że gmina w najbliźszym czasie zwróci się z prośbą do

mieszkańców o wykonywanie przyłączy do swoich posesji , które pozwolą sprawnie
podłączyć się do sieci kanalizacyjnej.

M.G Pytał o budowę sieci wodociągowej w Bojanicach, która była planowana na rok 20]-7 a

póki co nie ma na ten cel źadnych wydatków. ?

Zastępca Wójta wyjaśnił, ze prawdopodobnie nie uda się w tym roku wykonać zadania.
Zostanie ono przesunięte do realizacji na rok 2018 i będzie uwzględnione w projekcie
budżetu gminy na rok 2018.

HP. Pytała kto w chwili obecnej jest dostawcą wody pitnej do wsi Oporówko?

Zastępca wyjaśnił że wodę dostarcza obecnie Zakład Usług Wodnych we Wschowie.
Od tego momentu znacznie poprawiło się ciśnienie wody a co za tym idzie zmniejszyła się
awaryjność sieci wodociągowej. W związku z prowadzoną budową sieci kanalizacyjnej
nastąpiła pilna konieczność wymiany najbardziej zniszczonego odcinka sieci wodociągowej .

Taka sytuacja miała miejsce tylko we wsi Garzyn.

MG. Czy gmina ma wiedzę w jakim stanie jest sieć wodociągowa na ternie gminy ?

Wg wiedzy zastępcy Wójta odpowiedź na to pytanie jest trudne. Gmina przejęła znaczne
odcinki sieci wodociągowej od OHZ w Garzynie. Sieć ta w wie|u miejscach nie była wcale
zinwentaryzowana. Duże odcinki sieci wodociągowej nadal są wykonane w rurach
azbestowych iw związku z tym trżeba się spodziewać, że w najbliźszych latach będą musiały
być wymienione.

Wnioski wypracowane przez Komisję i skierowane do Wójta Gminy stanowią załącznik nr 2

do niniejszego protokołu.

Ad. pkt.3

Skarbnik gminy poinformowała, ze w okresie od 16 października br. do dnia 06 listopada
2017 Wójt Gminy nie dokonał żadnych zmian w uchwale budżetowej roku 2017.

Ad. pkt.4

W ramach wolnych głosów i wniosków

1. Przewodniczący Komisji pytałW jaki sposób został załatwiona petvcja złożona przez

rodziców dzieci dowożonych z Oporówka do szkoĘ w Pawłowicach ?
zastępca Wójta wyjaśnił, że sprawa została załatwiona podczas zebrania wiejskiego w
Oporówku. Od czasu zebrania nikt z rodziców więcej w tej sprawie nie zgłaszat
problemów.



Radny Krystian Dutkiewicz pytał czy gmina przygotowuje się do przejęcia dróg

z Agencji Nieruchomości Rolnych ( obecnie Krajowy Ośrodek Wsparcia Ro|nictwa ) ?

Uzasadniając to pytanie radny Wskazał, że Wójt Gminy twierdził, iż nie ma możliwości
przejęcia dróg do tej instytucji a jak wszystkim wiadomo W ostatnich dniach przejął

grunt pod drogą w Luboni.

W odpowiedzi Zastępca Wójta potwierdził fakt przejęcia przez gminę drogi w Luboni

, ponieważ ta droga była gminie niezbędna w celu dojazdu do oczyszczalni ścieków.

W nawiązaniu do tej odpowiedzi radny Krystian Dutkiewicz stwierdził, że należy
uznać, że drogi w Garzynie nie są Wójtowi potrzebne więc nie wykazuje woli ich

przejęcia a potrzeby mieszkańców wsi Garzyn są mu obojętne,

Zastępca Wójta wyjaśnił, że gmina nie zapomina o mieszkańcach Garzyna poniewaź

od lat wykonuje na terenie tej wsi wiele kosztownych inwestycji. Niemnie.ijednak
gmina nie podejmuje w tym temacie żadnych działań , bo byłoby to zbyt kosztowne
dla budżetu gminy .

Podsumowując dyskusję na temat przejęcia dróg w Garzynie Przewodniczący Komisji

uznał, że gmina nie powinna uciekać od tego tematu , który dla mieszkańcóW tej wsi jest

bardzo ważny. Gmina jako wspólnota samorządowa powinna działać w interesie
mieszkańców a nie przeciwko nim .W obecnej sytuacji mieszkańcy tej części Garzyna są

pozbawieni możliwości przeznaczenia na remont tych dróg środków z funduszu soleckiego
wsi, Dla przykładu podał, że we wsi Drobnin będzie wykonywany nowy dywanik asfaltowy
dla kilku zamieszkaĘch tam posesji natomiast dla 100 nieruchomości położonych w Garzynie
nie ma takiej możliwości.

Zasadne byłoby stworzyć program przejmowania gruntów pod drogami należącymi obecnie
do Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa, po ich wcześniejszym zinwentaryzowaniu a

następnie zaplanować w wieloletniej prognozie finansowej wydatki na ich systematycznie
odnawianie, Gdybyjeszcze w tych wydatkach uwzględnić fundusze sołeckie wsi sprawa
mogłaby być tatwiejsza do udźwignięcia przez budżet gminy.

zastępca WÓjta odpowiedział, że W tym momencie nie widzi moźliwości przejmowania dróg
bo osoby mieszkające przy przejętych przez gminę drogach zaczną rościć do gminy pretensje
i zgłaszać remonty tych odcinków do pilnego wykonania a gminy póki co na to nie stać.



3. Usta|ono termin nasl
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posiedzenia Komisji na dzień 04 grudnia 2o17
a) Analizą r.i"ń i"l]i[Tili::T.,i,l,1mie się :

b) analizą wieloletniej proeńrv rin.n."*"; ,r'", ". lata 2018-2024.

Na powyźszym posiedzenie z
oczyszczalni ścieków w lubo 

akończono a członkowie Komisji udali się na plac budowy

Protokołowała DA Przewodnicząry Komisji

G) Marek Garbacz ...(r*ł,*,.^
!(-) Krystian Lewandowski- nieobecny

(-)Krystian outti"wic.........łJ*

(-) Henryka przybylska i,ź191r, n ź...:ł......,.....



Załącznik nr 2

WNlosKl Po KoNTRotl REALlzAol ZADAŃ |NWESTYCYJNYCH W 2017].

1. Komisja nie wnosi zastrzeżeń do terminów realizacji oczyszczalni ścieków.

2. Komis,ia stwierdza, że przywracanie infrastruktury drogowej po budowie sieci

kanalizacyinei powinno być określane szczegółowo w przetargach, gdyż naprawa dróg nie
jest wykonywana w sposób właściwy i bez zbędnej zwłoki.

3. Komisja wnosi o podjęcie wszelkich możliwych działań przyspieszających realizację

budowy sieci kanalizacyjnej we wsi Krzemieniewo.

4, Komisja stwierdza, że dyskusji na temat uregulowania problemu gruntów ,,agencyjnych"
nie można sprowadzać tylko do bieźącej sytuacji budżetu i należy podjąć działania, aby
problem, który dotyczy setek mieszkańców naszej gminy został uregulowany.

Cr6^y


